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Protokół z posiedzenia komisji 
Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa

z 23 czerwca 2016 r.         

======================================================================

Tryb zwołania: Komisja zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej, w związku z materiałem
przygotowanym zgodnie z Planem pracy komisji. 
Prowadzący obrady: Przewodniczący Komisji Marian Kita

Porządek obrad: 
 Przemoc  w  rodzinie  –  pomoc  psychologiczna  i  terapeutyczna  rodzinom  dotkniętym

przemocom. 
Czas trwania posiedzenia: 1:00 (14:00 do 15:00) 

Frekwencja Radnych:
 Marian Kita

 Janina Wcisło

 Włodzimierz Jaros

 Marek Jarno

 Katarzyna Pilc

 Marek Kocoń

Kierownictwo Urzędu: 
 Burmistrz ds. Społecznych Beata Zawiła

 Naczelnik Małgorzata Ochęduszko – Ludwik 

Pozostałe osoby obecne na posiedzeniu komisji:

 Adrian Drdzeń – pracownik MOPS-u

 Dyrektor mops - Aneta Juźwin-Rybska

Ustalenia i Rozstrzygnięcia

 Omówiono przygotowany zgodnie z planem pracy materiał. 

Przebieg obrad:

M.  Kita  -  serdecznie  witam  na  posiedzeniu  komisji.  Porządek  jest  następujący.  Przemoc  w
rodzinie – pomoc psychologiczna i terapeutyczna rodzinom dotkniętym przemocom.  Dodakowo
mamy jeden projekt uchwały dot., ciszy nocnej.  Państwo przedstawią tutaj materiał a później
będą pytania, proszę o wprowadzenie.
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Adrian Drdzeń  – mamy 90 przykładów gdzie doszło do przemocy w rodzinie, duża część tych
spraw kończy się w sądzie jest część przypadków gdzie kończy się niczym.  Statystyki mówią że
co 7 dziecko dostaje przemoc psychiczną.  My działamy profilaktycznie, staramy się zapobiec
takim sytuacjom, udało nam się zrobić szkolenie pracownikom oświatowym, przystąpiliśmy do
programy  dot.  chronienia  dzieci.  Mamy  3  postępowania  karne  na  terenie  Czeladzi  dotyczą
wykorzystywania seksualnego. Jest miejsce na terenie Czeladzi gdzie pomagamy.

Aneta Juźwin-Rybska – my obsługujemy wszystkie przypadki, mamy zespół intescydyscyplinarny.
Na tenesie miasta działa również PIK, który służy pomocą. 

J. Wcislo – czy te 3 osoby, które maja problem z wykorzystaniem seksulanym mieszkają razem z
nimi z dzieci?

Adrian Drdzeń  – nie, takie osoby są odizolowane.

J. Wcisło – czy warsztaty dla rodziców, których dzieci nie chodzą do przedszkola mają możliwość
zasięgnoć informacje. 

Adrian Drdzeń – tak, pozyskujemy środki zewnętrzne też, jest dobrze póki co.

M. Kocoń – asystenow rodziny którzy się opiekują się tymi potrzebującymi ile jest?

Adrian Drdzeń – 6 zatrudnionych jest. 

M. Kita – mamy 5 osób z przemocą seksulaną, jak wygląda sytuacja na chwilę obecną?

Adrian Drdzeń – w dwóch przypadkach toczy się postępowanie, a w 3 jest zakończone. 

M. Kita - co ci pegagogowie w szkole robią? Jak mają takie wykształcenie jak pan?

M. Ochenduszko-Ludwik – to co u nas szwankuje, szwankuje w całym kraju, nie wypełnia się
niebieskiej karty mimo, że maja ustawowy obiowiązek. Często nie maja kompetencji. Podobnie
nie robia lekarze, oni nawet jak widza, ale sygnalizują nie wypełniając żadnych kart bo oni są od
leczenia.  Jeżeli  chodzi  o  nauczycieli,  nie  chcą  mieć  kłopotu,  więc  lepiej  tego  zjawiska  nie
rozpoznawać. 

M. Kita – a ten pedagog konkretny w tej szkole co robi?

Adrian Drdzeń – pedagodzy w szkołach często nie mają kompetencji żeby iść w tym kierunku. 

M. Kita – czyli pedagog w szkole po co on siedzi? Jak są potrzebni specjalistyczni terapeuci? Ja
nie rozumiem tego . 

M. Ochenduszko-Ludwik – w innych przypadkach pedagog zdaje egzamin, my dzisiaj mówimy
tylko o jednym aspekcie przemocy, więc w każdym innym przypadku jest ok.

M. Kita -  ile mamy kuratorów?

Aneta Juźwin-Rybska – 2

M. Kita – jak są wynagradzani?
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Aneta Juźwin-Rybska – sąd płaci im ryczałt, średnio za 10 środowisk  wychodzi 400.

M. Kita - teraz przechodzimy do kolejnego pkt jakim mamy projekt do zaopiniowania. Projekt Nr 
64 – INICJATYWA OBYWATELSKA w sprawie skrócenia ciszy nocnej  na Rynku imienia Stefana
Wyszyńskiego- Prymasa Polski w Czeladzi.  Chciałbym żeby państwo zabrali  głos bo musimy
przegłosować,  proszę  sobie  przeczytać  opinie  i  podejmiemy  decyzje.  My  w  tym  momencie
jesteśmy decydentami, czy chcą państwo zadać jakieś pytanie?

B. Zawiła – Pan się tam nie zgadza z ogródkami piwnymi, przez balkon wyrzuca różne rzeczy,
państwo  co  tam  sprzedają  prowadza  caffe  desa  zgłaszali  na  policję  i  straż.  Dostał  Pan
pouczenie, ale dalej robi to samo.

M. Kita – niech każdy z państwa się wypowie.

M. Jarno – jestem przeciwko.

K. Pilc – ja też. 

M. Kita – cisza nocna funkcjować musi,  trzeba się zoorietnowac jak to funkcjonuje w innych
miastach, bo ogródki piwne funkcjnują w całym kraju chciałbym żebyśmy podjęli decyzje.

M. Kocoń – ja jestem za tą uchwałą. 

J. Wcislo – ten Pan co tam jest trzeba go leczyć i ja jestem przeciwko tej uchwale.

B. Zawiła – on jest świadomy tego że źle robi, nie wiem czy dostał mandat, ale wiem że jest
świadomy. 

M. Kita - głosujemy projekt 64 

Za – 0

Przeciw – 6 

Wsztrz – 0 

Rozstrzygnięcie – projekt został negatywnie zaopniowany

M. Kita – Czy są jeszcze jakieś pytania? dziękuje  zamykam posiedzenie komisji.

Protokołował: Mateusz Bochenek    

               Przewodniczący Komisji 

Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa

                                

               Marian Kita       
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Data napisania protokołu :22.06.2016 r.

Data podpisania protokołu : 2016 r.
Data przekazania protokołu do BIP : …...........
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